



recognizing
women
who

inspire

15TH ANNUAL
Y WOMEN OF DISTINCTION AWARDS

un hommage
aux femmes qui
nous

inspirent

15^E PRIX ANNUEL
DES FEMMES DE MÉRITE DU Y

2009

We build strong kids,
strong families,
strong communities.



Dévoué au mieux-être
des enfants, des familles,
des communautés.

YMCA-YWCA



NEETA SHARMA

Neeta Sharma understands the demands youth face daily in the classroom, and it is because of those demands that she created Learna Ottawa. Learna is a tutoring centre in Ottawa that provides after school training to struggling students. Her program has been so successful, and her students so appreciative, that the program was named the Best New Business in 2008 by the Ottawa Chamber of Commerce. Her contributions to education do not end there. As the Coordinator of Algonquin's French as a Second Language program, Neeta influences the lives of many new Canadians and countless others looking to succeed in the bilingual market. Given her dedication to helping others learn Canada's official languages, it is fitting she was appointed to the National Committee for the advancement of the French Language for new immigrants. Neeta's door is always open to young women looking for employment and educational advice. Her colleagues and students know her for her boundless enthusiasm and compassionate approach, a combination of qualities that ensures her students are successful with whatever goals they set out to achieve.



Neeta Sharma comprend bien les exigences journalières d'une salle de classe, et c'est à cause de ces exigences qu'elle a créé Learna Ottawa. Learna est un centre de tutorat à Ottawa qui offre de l'aide aux étudiants qui éprouvent des difficultés. Son programme connaît un tel succès et ses étudiants l'apprécient tellement que son programme fut nommé Meilleure nouvelle entreprise en 2008 par la Chambre de commerce d'Ottawa. Ses contributions envers l'éducation ne s'arrêtent pas là. En tant que coordonnatrice du

programme de Français langue seconde au Collège Algonquin, Neeta influence la vie de plusieurs nouveaux canadiens et qui sait combien d'autres qui veulent réussir dans un marché du travail bilingue. Étant donné son engagement envers ceux qui veulent apprendre les langues officielles du Canada, il convient bien qu'elle soit nommée au Comité national pour l'avancement de la langue française chez les nouveaux immigrants. La porte de Neeta est toujours ouverte aux jeunes femmes qui cherchent des conseils sur un emploi ou leur éducation. Ses collègues et étudiants connaissent bien son enthousiasme sans borne et son approche humaniste, une combinaison de qualités qui assure que ses étudiants connaissent le succès qu'importent les objectifs qu'ils se fixent.

DR. HANDAN TEZEL

There is a reason glowing evaluations pour in from Handan Tezel's students each year and that reason is simple: she's a natural educator. Handan, who is a University of Ottawa professor in the Chemical and Biological Engineering department, is widely known for her ability to motivate her students, encourage independent thinking and to engage them in their courses.



Il y a une raison toute simple qui explique pourquoi, chaque année, les étudiants de Handan Tezel remettent tant d'évaluations élogieuses : elle a l'éducation dans le sang. Ce professeur, au département de génie chimique et biologique de l'Université d'Ottawa, est bien connu pour sa capacité de motiver ses étudiants, d'encourager la réflexion indépendante et de les amener à s'impliquer dans leurs cours.

However, the impact she has on others doesn't end there. Handan volunteers with a long list of organizations in the area. She has worked with Integration Action, an organization which promotes the integration of special needs children into regular classes, and she has been an executive member on the Board for Garderie Bernadette Child Care Centre. Handan has also gone to great lengths to get youth and females interested in the engineering field. She is currently the Vice President of Ottawa's WISE chapter (Women in Science and Engineering), was a part of GO ENG GIRL, has arranged mini courses designed so young girls could take engineering courses at the university level and has even acted as a judge in local school science fairs.

Cependant, l'impacte qu'elle a sur autrui ne s'arrête pas là. Handan se porte volontaire pour bien des organismes dans la région. Elle a travaillé avec *Integration Action*, un organisme qui promeut l'intégration des étudiants ayant des besoins spéciaux dans les classes régulières, et elle été membre exécutif du conseil pour la Garderie Bernadette Child Care Centre. Handan a aussi déployé de grands efforts pour intéresser les jeunes femmes aux domaines du génie. Elle est actuellement vice-présidente du FSG d'Ottawa (Femmes en science et en génie), elle a fait parti de GÉNiales, les filles, elle a organisé plusieurs mini cours conçus pour que de jeunes filles puissent prendre des cours en génie au niveau universitaire et elle été juge lors d'événements expo-sciences dans les écoles de la région.

Handan's passion for the engineering field is contagious, as is her enthusiasm as she inspires all those who are lucky enough to learn under her guidance.

La passion de Handan pour le génie est contagieuse, tout comme son enthousiasme qui inspire tous ceux et celles qui ont la chance de l'avoir comme guide sur la route de l'apprentissage.